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Protokół Nr 35/202i

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnichva i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim

w dniu 10 czerwca 2021r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg załączonej listy obecności oraz
zaproszeni goŚcie:

1.
2.

3.
4.

5.
6.
7.

Przewodniczący Zarz4du Osiedla Nr 2 - Stanisław Gustyn;
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego - Anna Sotkiewicz -
Tumanik;
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i rolnictwa - Jarosław Dera;
P.o. Prezesa Gminnego Związku Rolników, Kółek i Organizacji Rolniczych - Bogumił
Szpojda;
Przedstawiciel Izby Rolniczej - Stanisław Stróżyński;
Mieszkanka Trzcian - T.K.;
Tomasz Dix - inspektor Referatu Organizacyjnego.

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Lucyna Pająk, która po powitaniu
zebranych zaproponowała następu?jący jego porządek:

r

l

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

9.

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
Opinia w sprawie wniosku o przyznanie ,,Nagrody Świętego Wawrzyńca";
Informacja w zakresie realizacji wniosków z zebrań wiejskich;
Informacja dot. bieżącej sytuacji w rolnictwie i leśnictwie na terenie gminy;
Informacja w sprawie pisma prokuratora dot. uchwały w sprawie przyje,cia Programu
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie
Gminy na 2021 r. ;
Informacja w sprawie pisma dot. propozycji zmian nazw obiektów fizjograficznych;
Opinia w sprawie projektu uchwały dot. wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy
Jeziora Piaszczynek w trybie bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego dzierżawcy:
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie (przy 4 obecnych członkach Komisji).

Ad.2. Inspektor Referatu Organizacyjnego poinformował, że wpłynął l wniosek złożony przez
15 radnych Rady Miejskiej o przyznanie Nagrody Świętego Wawrzyńca w 2021r. dla Stacji
Opieki Długoterminowej Caritas w Sępólnie Krajeńskim. Nadmienił, że wniosek spełnia
wymogi formalne. Został on poparty przez ponad 260 mieszkańców oraz stowarzyszenie
,,Dorośli - Dzieciom".

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w/w wniosek (przy 4 obecnych członkach
Komisji).

Ad.3. W związku z faktem, że z powodu pandemii COVID - 19 w tym roku nie odbyły się
żadne zebrania wiejskie - ten punkt nie został zrealizowany.
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Ad.4. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa poinformował, że informacja,
która przekaże podczas Sesji Rady Miejskiej w zakresie bieżącej sytuacji w rolnictwie i
leśnictwie na terenie gminy będzie praktycznie powieleniem informacji ribiegłorocznej. Pan
Dolny powiedział, że w okresie pandemii podmioty gospodarcze otrzymały rekompensatę, nie
otrzymały jej natomiast niektóre działy rolnicze dotyczy to np. producentów ziemniaków,
którzy nie mieli zbytu. Jego zdaniem taką pomoc można by jeszcze uruchomić. Pan Stróżyński
potwierdził, że producenci ziemniaków w tym roku ponieśli bardzo duże straty, a nic nie
dostali, dostali natomiast producenci wieprzowiny, wołowiny i mleka. Pani Pająk
zaproponowała, aby w tej sprawie wystosowała apel Rada Miejska.

Ad.5. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa poinformował, że prokurator
Rejonowy w Tucholi zwrócił się pisemnie o rozważenie dokonania zmian legislacy?jnych w
uchwale Rady Miejskiej w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobieganiu bezdomności zwierz4t na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie w 2021r.
Prokurator wskazuje, że w uchwale nie uregulowano sposobu odławiania zwierząt
bezdomnych, należy określić czy wyłapywanie %dzie miało charakter stały, czy okresowy
(pismo stanowi za%cznik do niniejszego protokołu). Nadmienił, że odpisze prokuratorowi, iż
zmiany zostaną wprowadzone w kolejnym Programie.

/
(

Komisja przyjęła przedstawioną informacj«ę do wiadomości.

Ad.6. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa poinformował, że Wojewoda
Kujawsko - Pomorski, w związku z pracami prowadzonymi przez Ministerstwo Spraw
Wewnętrznych i Administracji, zwrócił się pisemnie o dokonanie weryfikacji obiektów
fizjograficznych występujących na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie (pismo stanowi
za%cznik do niniejszego protokołu). Dotyczy to nazw obiegowo używanych w społeczności.

Komisja przyjęła przedstawioną informację do wiadomości.

Ad.7. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa przedstawił Komisji projekt
uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy Jeziora
Piaszczynek w trybie bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego dzierżawcy - PZW.
Nadmienił, że proponuje się dzierżawę na okres 10 lat. Nadmienił, że dzierżawę zaopiniowała
pozytywnie Rada Sołecka Sołectwa Piaseczno.

(

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały (przy 4
obecnych członkach Komisji).

Ad.8. Komisja zatwierdziła jednogłośnie pozytywnie protokół ze swojego poprzedniego
posiedzenia w miesiącu maju br. (przy 4 obecnych członkach Komisji).

Ad.9. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Mieszkanka Trzcian powiedziała, że reprezentuje mieszkańców Trzcian wnioskujących o
budowę drogi w tej miejscowości od drogi wojewódzkiej Sępólno Krajeńskie - Tuchola w
kierunku Małej Cerkwicy (900m.). Dodała, że ta droga jest zniszczona, o jej budowę
wnioskowano już od 201 7r. ze środków po nawałnicowych, ale nie została uj«ęta do realizacji.
Przypomniała, że w miesiącu grudni?i ta droga była przyjęta do rozpatrzenia, ale w miesiącu
styczniu została odrzucona ze względu na brak środków. Jej zdaniem wyznaczona kwota

2



l'

50tys.zł. na opracowanie dokumentacji dróg na terenach wiejskich była za mała, tym bardziej
że odcinki dróg na terenie wiejskim są dłuższe. Dodała, że są realizowane drogi, które jeszcze
mogą jakiś czas funkcjonować, a w Trzcianach nie jest robione nic. Jeszcze raz zaapelowała o
realizację dokumentacji na budowę drogi w Trzcianach. Kierownik Referatu Inwestycji i
Rozwoju Gospodarczego poinformowała, że przeprowadzono postepowania przetargowe,
najkorzystniejsze oferty jakie uzyskano to na drogę Reja - Prusa 34.440Zł., na przebudowę
drogi w Komierowie 46.986zł. i na budowę drogi w Swidwiu 58.671zł. W związku z ceną na
Świdwie %dą tam przekazane środki z oszczędności. Pan Szwarc powiedział, że tam gdzie nic
nie było robione na terenach wiejskich powinno się prowadzić jakieś inwestycje, a nie tylko
realizować remonty. Przypomniał, że także domaga się skończenia odcinka polnej drogi w
Dziechowie. Dlatego jest za tym, aby przekazać więcej środków na dokumentacje dróg, bo w
przyszłych latach będzie większe dofinansowanie na budowę dróg, ale aby je otrzymać musi
być zrobiona dokumentacja. Podkreślil że rolnicy rezygnują z prowadzenia gospodarstw bo
nie ma zrobionych dróg. Pan Dolny również stwierdził, że jest za mało środków na
dokumentacje dróg, taką kwote; wyznaczył Burmistrz. Nawiązał również do strategii, nad którą
dzisiaj debatowano na Komisji Gospodarki Komunalnej, nie zgadza się z jej wieloma zapisami,
ponadto pod debatę poddano dokument, który nie był podpisany. Kierownik Referatu Irg
powiedziała, że dzięki strategii można aplikować o środki zewnętrzne, opracowała ją firma
zewnętrzna za kwotę 1 1tys.zł.

Komisja postanowiła, że wystąpi z wnioskiem o zwiększenie środków na opracowanie
dokumentacji na drogi.

- Pan Szwarc zwrócił się o przedstawienie sprawy możliwości pozyskanie środków na place
zabaw. Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego poinformowała, że jest
możliwość pozyskania dofinansowania na sport, kulturę: i rekreacj e; z Lokalnej Grupy Działania
w wysokości 162tys.zł. Komisja Gospodarki Komunalnej opowiedziała się aby te środki jeśli
zostaną pozyskane przeznaczyć na budowę placów zabaw w pierwszej kolejności tam gdzie
tych placów nie ma oraz na wymianę uszkodzonych drewnianych elementów. Obecnie nie ma
placów zabaw w Sikorzu, Trzcianach, Grochowcu. Nie ma też placu zabaw w Dziechowie, ale
tam został złożony wniosek do PROW na zagospodarowanie tego terenu, trwa tam oczekiwanie
na rozstrzygnięcie. Do wymiany są elementy drewniane np. w Piasecznie blokach, Komierowie
Jazdrowie, Komierówku, Kawlach, Zalesiu, Włościborzu;

(
- Pan Szwarc zapytał o program odbioru folii z gospodarstw rolnych. Kierownik Referatu
Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa poinformował, że w bieżącym roku ma być tylko nabór
wniosków od gmin do programu od 28 czerwca do 15 września. Program będzie dotowany ze
środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Obecnie do końca
lipca trwa zbieranie deklaracji od rolników. Na dzisiaj przyjęto 70 deklaracji.

Pan Szwarc zapytał, kiedy nastąpi rozwóz kruszywa na drogi wiejskie, jego zdaniem
powinien być jak najwcześniej. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
powiedział, że wczoraj podpisano umowę z Zakładem Transportu i Usług, kruszywo %dzie
sukcesywnie rozwożone;

- Pani Pająk zapytała o fotowoltaikę. Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego
poinformowała, że były trzy nabory, ale potem ponad 20 beneficjentów zrezygnowało z
uczestnictwa w programie. Obecnie taka informacja została przekazana do Urzędu
Marszałkowskiego, trwa oczekiwanie na odpawiedź;
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- Pani Pająk zwróciła się do Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa o
ponowienie wniosku do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o sukcesywne
wykaszanie poboczy dróg. Pierwsze koszenie powiiino się odbywać w miesiącu maju;

- Pan Dolny zwrócił się, aby doprowadzić do wykoszenia poboczy i krzewów na poboczach na
drodze Zalesie - Teklanowo.;

- Pan Szpojda stwierdził, że powinno się doprowadzić do zorganizowania zebrań wiejskich,
aby wybrać nowych sołtysów, bo obecnie niektórzy dotychczasowi sołtysi rezygnują ze swoich
funkcji;

- Pan Dolny zapytał o most w Niechorzu, czy nie można było go zrobić szerszym, bo nie
przejedzie sprz«;t rolniczy. Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego
powiedziała, że inwestycja polegała na remoncie, a nie budowie mostu, jezdnia na moście
%dzie 3,5 m., będzie także miejsce na przejście. Gdyby potraktować inwestycję jako budowa,
byłoby wymaganych wiele pozwoleń, iiie udałoby się tego prze?jść formalnie i nie udałoby się
zrealizować inwestycji z Funduszu Dróg Samorz4dowych. Pan Dolny stwierdził, że gdyby
wykorzystano środki po nawałnicowe to można by odbudować i drogę i most w Niechorzu; (

- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa przedstawił informację z realizacji
wniosków wysuniętych na poprzednim posiedzeniu Komisji. Poinformował, że:

1) został przygotowany projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie dotacji dla Gminnej
Spółki Wodnej;

2) zapadnięty chodnik w Dziechowie został naprawiony;

3) została ustalona sprawa pomocy w ułożeniu polbruku przy świetlicy wiejskiej w
Dziechowie;

4) odbyło się spotkanie z udziałem Powiatowego Lekarza weterynarii, przedstawicieli
władz powiatowych, Krajeńskiego Parku Kraj obrazowego w sprawie prowadzenia tuczu trzody
chlewnej we Włościborzu, są zbierane materiały w tej sprawie. W tej sprawie trwa także
oczekiwanie na opinię Wojew8dzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska; (

5) sprawa naprawy drogi we Włościbórku obok wysypiska została przekazana Prezesowi
Zakładu Gospodarki Komunalnej. Paii Dolny powiedział, że na tej drodze uszkodził samochód.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca zakończyła posiedzenie.
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Przewodnicząca Komisji
Lucyna Pająk
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